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máme již druhou polovinu školního roku a určitě i vy, 
pedagogové, žáci a správní zaměstnanci, jste se zamy-
sleli nad dobrými, ba i úspěšnými výsledky své práce 
v uplynulém 1. pololetí. Pokud se něco nepodařilo, je 
nutné vědět proč a chybu neopakovat.

Ráda bych uvedla, s čím se můžeme rodičovské veřej-
nosti pochlubit a co dělá škole dobré jméno.

Zajímavý způsob vyučování probíhá ve třídě IV. B. 
Žáci se vzdělávají „projektovou metodou“ pod vedením 
paní učitelky Mgr. Libuše Přílučíkové. Učí se prostřed-
nictvím zvoleného tématu – projektu.

Delší období zpracovávají určité téma, které je nejen 
zajímavé svým obsahem, ale zároveň slouží jako „ma-
teriál“ k pochopení. Texty, obrazy, expedice, besedy, 
nejrůznější úkoly pro žáky umožní, že si osvojují kom-
plexní znalosti: správně počítat, rýsovat, číst, psát, 
recitovat, měřit, modelovat, malovat aj. Žáci získávají 
poznatky zeměpisné, vlastivědné, přírodovědné a roz-
sah jejich znalostí je bohatší, než předepisují osnovy. 
A bonusem jsou zážitky z početných výprav. Paní uči-
telka Přílučíková se po léta tomuto náročnému způso-
bu vyučování věnuje a dosahuje velmi pěkných výsled-
ků. Také jedno odpoledne v týdnu vyučuje studenty na 
Pedagogické fakultě Ostravské univerzity. Letos jsme 
navrhli paní učitelku Přílučíkovou na ocenění v rámci 
Zlínského kraje. Je pro nás velkým potěšením, že Rada 
Zlínského kraje tento návrh akceptovala. Ocenění „vy-

nikající pedagog“ Zlínského kraje převezme 2. dubna 
2019 v Muzeu J. A. Komenského v Uherském Brodě. 
K tomuto úspěchu jí srdečně blahopřejeme a připoju-
jeme přání pevného zdraví, štěstí a pohody v osobním 
i profesním životě.

Dalším oceněním práce pedagogů bylo přiznání titulu 
„Fakultní škola“. Navštívili nás akademičtí pracovníci 
z Fakulty humanitních studií Univerzity T. Bati – paní 
docentka Adriana Wiegerová a docentka Jana Majer-
číková, které předaly škole několik pomůcek k výuce, 
poděkovaly za dobrou práci v minulých letech na úse-
ku praxe studentů – budoucích učitelů – na naší škole 
a přivezly nám dlouho očekávaný dokument: Základní 
škole na třídě Svobody v Malenovicích byl přiznán a cer-
tifi kátem stvrzen ofi ciální titul Fakultní škola.

Nemusí to být jen diplomy a významná ocenění. Ráda 
bych připomněla i úspěchy v soutěžích: mezi jinými 
např. druhé místo šachistů v celostátním fi nále, mnohé 
žáky ze skupin ERIN, kteří pravidelně bodují v celostát-
ním kole Logické olympiády i v matematických soutě-
žích, dále letošní první a druhé místo žáků II. stupně na 
talentové soutěži v psaní na počítačové klávesnici. 

Uznání si zaslouží příprava deváťáků na přijímací 
zkoušky. Probíhá od listopadu do dubna z iniciativy sa-
motných učitelů – v českém jazyce paní učitelky Ireny 
Bělíkové a v matematice paní učitelky Gabriely Pippalo-
vé. Je to práce nad rámec povinných úvazků. 

Vážení čtenáři Školských listů,

Škola je souhra jednotlivých činitelů, 
které spolu souvisí a společně 
přinášejí harmonii celku.
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Jméno naší školy také šíří úspěšná vystoupení pěveckých 
sborů pod vedením paní učitelky Dany Kozárkové a Kláry 
Bartoníkové.

Zdůraznila bych i ochotu žáků, kteří pomáhají v době 
školního sběru. Pan školník je neuvěřitelný odborník 
v mnoha oborech a daří se mu rozsáhlý školní areál ne-
jen udržovat, ale i zvelebovat. Sdružení rodičů pomáhá 
na požádání, přichází s vlastními zajímavými nápady a je 
nám skutečnou oporou.

Je to malá ukázka z mnoha dobrých počinů a chtěla jsem 
tím zdůraznit, že škola je souhra jednotlivých činitelů, 
které spolu souvisí a společně přinášejí harmonii celku.

Milí pedagogové, zaměstnanci, milí žáci, 

děkuji vám za nevšední obětavost, za úsilí školu 
rozvíjet a povzbudit nás všechny do dalších 
měsíců školního roku, aby se nám ve vzájemné 
spolupráci i s Vámi, milí rodiče, práce dařila.

Voda je zázrak,
voda je dar,

voda je náznak toho,
co nám život dal.

Vodu – tu potřebujem,
vodu – tu chceme,

ač někomu nechutná,
k životu ji potřebujeme.

Představte si svět bez vody,
to vás vyhodilo z pohody?!

Příroda by byla černá,
zvířata by nám už nebyla věrná.

Přírodě černá nesluší,
jako hadovi uši.

Jsme si tu všichni rovni,
ač málo nás to tuší,

že každým dnem jsou rostliny sušší a sušší.

V. Dotti

PaedDr. Zdeňka Jančíková, Ph.D., 
ředitelka školy

Sledujte nás na Facebooku!
Základní škola Zlín, tř. Svobody 868

v loňském roce slavila 
výročí i republika? 

Při této příležitosti 
byla před školou v listopadu 

vysazena Lípa republiky 
a instalovány 

LAVIČKY PŘÁTELSTVÍ 

Víte, že
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Dvě představení pro veřejnost měla veliký úspěch. Odpolední 
představení bylo dokonce dlouho dopředu beznadějně vypro-
dané. 
Žáci všech ročníků si pod vedením svých učitelů připravili roz-
manitá představení. Diváci se při jednotlivých výstupech dobře 
bavili, místy ani nedutali, vzpomínali a především, protože vět-
šinu z nich tvořili rodiče a prarodiče žáků, byli zaslouženě hrdí 
na své děti. Všechna čísla sklidila velký potlesk, který patřil jak 
účinkujícím, tak učitelům, kteří s žáky program nacvičili. 
Nezbývá než 11. ZŠ do dalších let popřát mnoho šikovných 
a zvídavých žáků a dostatek kvalitních učitelů, aby nejen vý-
roční, ale všechny školní roky byly úspěšné a naplněné radostí 
z učení a poznávání. 

Mgr. Eliška Kořenková
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FOTOREPORTÁŽ:
1.  1. ročník  pásmo lidových písní
2.  2. ročník  If You‘re Happy
3., 4., 5.  3. ročník  taneční vystoupení Let časem
6. 4. ročník stínové divadlo
7., 8.  VI. B  pásmo k výročí republiky Jak šel čas
9., 10.   7. ročník  Waka waka
11.  8. ročník  Spartakiáda
12.  9. ročník  Polonéza
13.  VI. A  O naší zemi
14. Poděkování za dlouholetou   
 spolupráci p. uč. Věře Kenšové

za SLAVNOSTNÍ AKADEMIÍ 
k 55. výročí založení 11. ZŠ 
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V září 2018 dovršila naše škola 55 let své existence. Polokulaté narozeniny 
jsme si připomněli hned několika akcemi, jejichž vrcholem byla Slavnostní akademie 
11. listopadu 2018. 
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V listopadu 2018 se všichni žáci 
9. tříd zúčastnili soutěže „Hledáme 
nejlepšího Mladého chemika ČR“. Je 
to největší soutěž svého druhu, která 
v tomto školním roce probíhá již po-
čtvrté ve všech krajích ČR.

Přírodovědné předměty nebývají mezi žáky 
zrovna nejpopulárnější. Snad za to může 
jejich náročnost nebo možná jen „špatná 
pověst“. 

nejlepšího 
mladého chemika ČR

Z fotografi í si můžete udělat 
představu, s jakým zaujetím 
na těchto úlohách pracovali.

V rámci projektu Přírodovědné obo-
rové didaktiky a praktikující učitel, 
který realizujeme ve spolupráci s Pří-
rodovědeckou fakultou UP v Olomou-
ci probíhají zajímavé aktivity, které 
obohacují výuku. 
Cílem projektu je propojení teore-
tických poznatků s praxí formou ba-
datelských úloh, které žáci šestého 
ročníku řešili v hodinách fyziky s paní 
učitelkou Ing. Věrou Benkovičovou.
Žáci odhadovali hmotnost různých 
těles (míček, kámen, párátka, svíčka 

BADATELSKÉ DNY 
ve F YZICE

– i fyzika je naše hřiště

Ing. Věra Benkovičová

1. P. Mokráš 2. V. Remeš 3. N. Gottvaldová

Hledáme

žáci devátého ročníku se zúčastnili školního kola fyzikální olympiády?Nejlepším řešitelem je Vít Remeš. 

Víte, že

Rychlost,
atom,

těžiště
Snažíme se našim žákům fyziku a chemii přiblížit prostřednictvím 
různých soutěží.

V tomto školním roce jsme se zapojili do několika akcí:

atd.), prakticky si vyzkoušeli výrobu 
rovnoramenné váhy z předmětů, kte-
ré je obklopují (věšákové ramínko, 
provázek, PET láhev atd.). Pomocí 
této váhy zjišťovali hmotnost těles. 
Dále vytvořili stupnici na odměrném 
válci z plastové láhve. 
Podobně probíhaly i badatelské ak-
tivity z měření délky, kdy vytvářeli 
z provázku měřidlo, v různých starých 
jednotkách odhadovali, měřili a poté 
vypočítali průměrnou délku svého 
kroku, s pomocí vyrobeného měřidla 
měřili různé části svého těla. 

Nejlepšími mladými chemiky školního kola jsou:

Ing. Věra Benkovičová, 
Mgr. Lenka Pavlová
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Žáci II. stupně se zapojili do výtvar-
né a literární soutěže „Voda štětcem 
a básní“, kterou vyhlašuje Povodí 
Moravy. Letošní téma nese název „Ne-
plýtvej vodou!“. Spolu s žáky jsme se 
zamýšleli, proč je voda důležitá, kdo 
všechno ji potřebuje a jakým způso-
bem bychom mohli vodou šetřit.

SBÍRAJÍ OCENĚNÍ 
VE VÝTVARNÝCH SOUTĚŽÍCH

Naši žáci
V prosinci 2018 se našim výtvarníkům podařilo probojo-
vat na výstavu „Zlín očima dětí“. 

Výběr prací žáků mateřských, základních i základních 
uměleckých škol celého Zlínského kraje jste mohli vidět na 
radnici ve Zlíně. Děti kreslily jak významné stavby, ulice či 
prostranství Zlína, tak také Tomáše Baťu a jeho letadlo. 
Nejlepší práce jsou otisknuty v kalendáři vydaném Statu-
tárním městem Zlín pro rok 2019.

Děkujeme žákům za prezentaci naší školy.

Mgr. Martina Lišková

Velké poděkování patří paním učitelkám, 
které připravily zajímavé hodiny plné bádání 

pro šikovné a zvídavé děti, a také školní 
psycholožce Mgr. Lence Pavlové, která 

napomáhá s prvotní diagnostikou těchto dětí 
v mateřských školách ve Zlínském kraji.

naši školu pravidelně 
navštěvují předškoláci 

z mateřských škol 
v Malenovicích 

a několikrát do roka 
si na školáky přijedou 

zahrát předškoláci 
z Univerzitní MŠ Qočna?

Víte, že
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Žáci třídy IV. B pracují v letošním roce na celoročním pro-
jektu „Po Šternberské stezce“. Navázali tak na své pře-
dešlé projekty z minulých let. Objevují regionální historii 
i krásnou přírodu. V současné době se hodně staví, ubývá 
přírody i významných míst regionální historie. Žáci této 
třídy se proto rozhodli upozornit na možnost vybudování 
turistické stezky, která by mohla být cílem vycházek nejen 
turistů, ale i rodin s dětmi. Na stezce se nachází všechny 
ekosystémy, kde můžeme pozorovat místní faunu i fl óru. 
A nachází se na ní také historické objekty, které nám při-
pomínají předešlé majitele z různých historických období. 
Malenovice hrály před nástupem Tomáše Bati daleko dů-
ležitější úlohu než dnešní město Zlín. Hrad Malenovice byl 
založen ve 2. polovině 14. století moravským markrabě-
tem Janem Jindřichem, bratrem Karla IV. V následujících 
stoletích prošel několika přestavbami. Střídali se zde 
i majitelé. Mezi ty nejvýznamnější patřili: Lichtemburko-
vé, Tetourové z Tetova, Lichtenštejn-Kastelkornové, Sal-
m-Neuburkové a Šternberkové. Poslední tři vlastnili také 
panství v Pohořelicích, kde zanechali výrazné stopy. Jakub 
Arnošt Lichtenštejn Kastelkorn nechal v Pohořelicích vy-
budovat krásný barokní kostel (zajímavost – korunoval 
Marii Terezii r. 1743 na českou královnu), jeho příbuzný 
Karel Vincent Salm-Neuburk dokončil úpravy malenovic-
kého hradu, za svou hlavní rezidenci si zvolil zámek v Po-
hořelicích, který si nechal přestavět do dnešní podoby. 
V Malenovicích zůstalo sídlo správy panství. Všichni další 
majitelé už žili v Pohořelicích. To platí i o posledních maji-
telích Šternbercích. 

Žáci během práce na projektu postupně objevovali všech-
na tato zajímavá místa a vytvořili malého průvodce, který 
je má přiblížit všem zájemcům. Tento průvodce by mohl 
vyjít tiskem a všichni, kdo si budou chtít tuto stezku pro-
jít, mohou plnit po cestě připravené úkoly, a seznámit se 
tak s historií i přírodou našeho regionu. V průvodci je cel-
kem 14 zastavení.
1. Hrad Malenovice – s historií se seznámíte při návštěvě 
tohoto hradu. Za zmínku určitě stojí, že v současnosti je na 
půdě hradu umístěno 40 budek pro kavky a poštolky. Po-
zorovat je můžete od sochy sv. Vendelína, patrona ovčáků, 
poutníků, ochránce dobytka a polí.
2. Kaplička u Svaté vody – asi není nikdo, kdo by neznal 
toto poutní místo. Podle pověsti má voda ve studánce kro-
mě dobré a osvěžující chuti i léčivé účinky. Trasa od hradu 
v Malenovicích ke kapličce u Svaté vody je značena žlutou 
turistickou značkou Klubu českých turistů a je součástí Cy-
rilometodějské stezky. 
3. Obec Karlovice – na místě dnešní obce stála ve středo-
věku osada Pěnkov. Po jejím zániku vybudoval později na 
stejném místě dvůr s ovčírnou Karel Vincenc Salm Neu-
burk, po němž dostala nová osada také jméno. (Na začátku 
obce se vydáme polní cestou do další obce.)
4. Obec Oldřichovice byla také součástí tohoto panství. 
Váže se k ní krásná pověst o jejím založení. Tu si můžete 
přečíst právě v našem průvodci.
5., 6., 7., 8., 9. zastavení se nachází v místě, které bylo ve 
středověku hustě osídleno. Sídlem bylo Podhradí, k němuž 
náležely i Pohořelice, jmenované kdysi jako Uhořelice, Ho-
řelice či Ohořelice. Zbytky tvrze z Podhradí můžete najít 
v křovinách vedle dnešního hřbitova v Pohořelicích. Přímo 
na hřbitově se nachází kostelík sv. Jiljí a v jeho blízkosti se 
můžete osvěžit u nově vybudované hasičské nádrže. Mů-
žete zde pozorovat také volavky či nakrmit divoké kachny. 
Za zmínku stojí i dvůr Leopoldov, pojmenovaný po Leo-
poldovi Šternberkovi. V minulosti zde byl ovčín, později 
hřebčín v držení Moravské zemědělské rady. Na základě 
krve pohořelických hřebců bylo v roce 2004 uznáno nové 
plemeno Moravský teplokrevník. V zatáčce pode dvorem 
se nachází také nejstarší most v okrese Zlín z r. 1910.
10., 11., 12., 13. zastavení se nachází v centru dnešní 
obce Pohořelice. Můžete si projít krásný park se třemi ale-

„Po Šternberské stezce“
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jemi. V jeho blízkosti stojí kostel sv. Jana Nepomuckého 
i zámek, ve kterém dříve pobývala šlechta. Dnes je v něm 
Dům pokojného stáří, obchod a hostinec. Pokud vás bude 
zajímat historie obce, můžete navštívit v  jírovcové aleji 
kapličku Panny Marie Lurdské z r. 1882, dnes nově zre-
konstruovanou. Kapličku nechal postavit Leopold Mořic 
Sternberg jako památku na svou ženu kněžnu Luisu Ho-
henlohe-Bartenstein-Jagtsberg. Kněžna zemřela po poro-
du šestého dítěte. Dnes se v kapličce nachází malé obecní 
muzeum. Na místě bývalé fary najdete opět sochu sv. Ven-
delína. I tuto sochu zde nechal stejně jako v Malenovicích 
umístit na svém panství Karel Vincent Salm Neuburk. 
14. místo, kde stávala hrobka Šternberků. Toto místo jsme 
asi 1,5 hodinu hledali na dnešním hřbitově v Malenovicích. 
Po usilovném pátrání jsme zjistili, že původní hřbitov stál 
naproti dnešní Tyršovy sokolovny. Dnes je zde vysazena 
lípa a umístěn pamětní kámen.
Žáci třídy IV. B na všech zastaveních vyzkoušeli rozmanité 
aktivity tak, aby jim tato místa utkvěla v paměti. K výročí 
vzniku republiky vysadili před zámkem v Pohořelicích „lípu 
republiky“. Přihlásili jírovcovou alej u kapličky v Pohoře-
licích do kampaně ALEJ ROKU 2018. V celkovém pořadí 
se alej umístila na 12. místě z nominovaných 92 alejí. Za 
Zlínský kraj byla dokonce na místě prvním. 

Spojením bodů získáte znak Šternberků. Nezdá se 
vám povědomý? Zkuste přemýšlet, jak moc je spojen 
nejen s Malenovicemi, ale i s celým Zlínem.

Spojovačka

Mgr. Libuše Přílučíková

P R E Z E N TA C E   P R O J E K T U
Žáci svůj projekt prezentovali v listopadu na Dětské 
vědecké konferenci v Uherském Hradišti, v prosinci 
ve stacionáři Hvězda v Malenovicích, v lednu ve škole 
obyvatelům obce Pohořelice a pozván byl i předseda 
Klubu českých turistů. Ten pozval žáky na členskou vý-
roční schůzi všech turistů na Jižní Svahy. V březnu pre-
zentovali žáci svůj projekt v Klubu seniorů v obci Ol-
dřichovice, kde také poděkovali panu Hyánkovi, který 
namaloval ústřední obrázek k plánu stezky. Do konce 
roku jsou ještě naplánovány další aktivity na této stez-
ce, např. Den Země, návštěva zámku s poslední maji-
telkou Dianou Šternberkovou v Častolovicích. Finální 
verzi budou žáci prezentovat na Žákovské badatelské 
konferenci ve Vsetíně, pro rodiče, veřejnost v obci Po-
hořelice a samozřejmě také pro žáky naší školy. 

Nevíme, jak budou vypadat místa na naší stezce za něko-
lik dalších desítek let. Je naším společným přáním, aby 
regionální historie i krásná příroda zahrnující všechny 
ekosystémy byla i pro další generace. Byla by velká ško-
da, kdyby naše „Šternberská stezka“ zůstala jen na pa-
píře. Všichni přece potřebujeme místa k relaxaci v přírodě 
a poslední majitelé, kteří zde zanechali své stopy, si určitě 
zaslouží, aby se po nich stezka alespoň jmenovala. 
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Sotva jsme se v září 2018 vrátili zpět do školních la-
vic, na Carminu bonu již čekalo jejich první vystoupe-
ní. Svým zpěvem doprovodili mši svatou v kostele sv. 
Mikuláše v Malenovicích, která byla sloužena při pří-
ležitosti 55. výročí školy. Sbor Čamlíci přispěl svými 
vystoupeními k oslavám 100 let naší republiky: v říjnu 
Čamlíci zazpívali na Jarolímkově náměstí v Malenovi-
cích při odhalení žulové pamětní desky v blízkosti 

památné lípy a v listopadu obohatili svým zpěvem 
slavnost Sázení lípy republiky a instalace lavi-

ček přátelství. Na výroční školní akademii se 
Čamlíci na podiu poprvé „blýskli“ v novém 
sborovém oblečení (moc děkujeme mamince 

paní Lucii Pickové za ušití šatů). 
V době adventu Čamlíci ve svých bílých mikinách doslova 
rozzářili prostranství před poštou v Malenovicích a svým 
pěkným vystoupením potěšili všechny přítomné poslu-
chače při rozsvěcování vánočního stromu. 

Carmina bona se vydala v prosinci se sbormistryní 
Mgr. Danou Kozárkovou a korepetitorkou Mgr. Lucií Juříč-
kovou do Prahy. Cílem jejich cesty nebyla nákupní centra, 
ale Staroměstské náměstí, kde zpěváci vystoupili na ad-
ventních trzích. V rámci tohoto výjezdu žáci také navštívili 
Moritzburg a Drážďany. Tato část zájezdu byla odměnou 
za jejich celoroční práci. 
Začátek nového roku jsme oslavili dvěma tříkrálovými 
koncerty – v Malenovicích a na zámku v Napajedlích. Pro 
žáky přípravného sboru – 1. a 2. roč. – to bylo premiérové 
vystoupení, které zvládli na výbornou.
Vydařené koncerty a vystoupení máme za sebou a také 
spoustu plánů před sebou. Nové akce, na něž jsme pozvá-
ni, jsou pro nás výzvou, abychom stále přinášeli něco no-
vého a zajímavého. Těšíme se na setkání s Vámi na dalších 
vystoupeních našich sboristů.

Mgr. Klára Bartoníková

aneb Půlroční sborové bilancování
Patří již k tradici života školy i občanů Malenovic, 
že naši sboristé připravují pro obyvatele Malenovic 
i širokou veřejnost vánoční i letní koncerty. 

Zpíváme dál

Tříkrálový koncert, kostel sv. Mikuláše v Malenovicích

Co dělají ve zbývajících měsících, 
když koncerty jsou pouze dva?! 

také v tomto školním roce probíhají PRŮZKUMY HUDEBNOSTI 
ve školkách 

ve Zlíně a okolí? 

Víte, že

Naše zkušené vyučující hudební výchovy hledají hudebně nadané děti, které pak, budou-li mít zájem, mohou svůj talent dál rozvíjet ve třídách s rozšířenou výukou HV.
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Čamlíci, odhalení žulové pamětní desky v blízkosti stoleté lípy na Jarolímkově náměstí v Malenovicích

Slavnostní akademie k 55. výročí naší školy, sál Beseda v Otrokovicích
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Tělesná výchova odnepaměti patří k nejoblíbenějším 
předmětům. Nicméně paradoxně tyto povinné dvě hodiny 
týdně pro spoustu dnešních dětí zůstávají jediným časem 
stráveným sportem.
Vyučující TV pravidelně organizují sportovní klání, ve kte-
rých mohou žáci ukázat své dovednosti. Naším velkým 
(výchovným) přáním a cílem je také podpora sportovní-
ho ducha a fair play. 
Na všech soutěžích panuje skvělá atmosféra, kdy diváci 
fandí opravdu všem soutěžícím bez rozdílu třídy či roč-
níku. 
Velký zájem je mezi žáky o sportovní mimoškolní akce. Po 
výborných zkušenostech z minulého roku i letos uspořá-

dáme v letním období sportovně TURISTICKÝ KURZ. Na 
expedici PÁLAVA se žáci nejstarších ročníků vypraví v květ-
nu nebo červnu. 
Naši žáci se mohou protáhnout nejen v hodinách tělesné 
výchovy, ale i během přestávek. Mladší žáci už řadu let 
využívají o přestávkách koberec s herními prvky, k nimž 
přibyly i populární trampolínky. Když počasí dovolí, tráví 
některé třídy dvacetiminutovou přestávku venku v atriu 
a na školní zahradě. Moderní technologie nám umožnily 
přenést trochu pohybu i do tříd. Tancování a cvičení podle 
interaktivní tabule je také jedna z možností, jak si protáh-
nout tělo ztuhlé sezením ve školní lavici. 

a každý si v nich našel něco, co ho baví.

Na naší škole se snažíme, aby hodiny tělesné 
výchovy byly atraktivní pro všechny



13

AEROBIK FLORBAL
GYMNASTIKA JÓGA 

STOLNÍ TENIS
TRAMPOLÍNKY

Vánoční laťka je mezi žáky 
velmi oblíbenou akcí – atmosféra 
v tělocvičně žene závodníky do 
nevídaných výšek. 
Fandí se dobrým výkonům 
a sportovnímu přístupu zúčast-
něných. Při této akci tělocvična 
doslova „vře“ – a to každý rok. 

Za zmínku stojí výkony 
Alexe Martiniho (skočil 147 cm), 

Denise Polhoše 
(skočil 140 cm a umístil se 

v mladších žácích na 3. místě) 
a Martina Otrusiny 

(skočil 152 cm a umístil se ve 
starších žácích na 3. místě).

TRADIČNÍ SOUTĚŽ VE SKOKU VYSOKÉM 
VÁNOČNÍ LAŤKA

STARŠÍ DÍVKY STARŠÍ CHLAPCI
1. P. Martincová 135 cm 1. M. Otrusina 165 cm
2. D. Bezeková 133 cm 2. P. Mokráš 160 cm
3. D. Šišková

B. Skácelová
T. Šmídová

130 cm 3. M. Konečný 155 cm

Přehled výsledků VÁNOČNÍ LAŤKY 2018:

FLORBALOVÝ ZÁPAS 

proběhne v pondělí 
a úterý 29.– 30. 4. 

Letošní novinkou bude 
samostatná soutěž 

pro dívčí týmy. 
Pětičlenné týmy se mohou 

registrovat vždy před hodinou TV.

Na druhém stupni je aktuálním hitem stolní tenis. Žáci 
hrají dennodenně na třech stolech umístěných na chod-
bách. Řada z nich si pořídila vlastní pálky, protože školní 
vybavení už nestačilo počtu žáků, kteří se každou přestáv-
ku u pingpongových stolů schází. 
Velkou výhodou pro žáky je také to, že se mohou řadě 
sportů věnovat i po vyučování přímo v prostorách naší 
školy. Spolupráce školy s DDM Astra jim otevírá širokou 
nabídku skvělých příležitostí, jak aktivně trávit volný čas 
a kompenzovat půldenní sezení ve škole. Kroužky vedou 
odborní lektoři DDM Astra.

Mgr. Eliška Kořenková

 SPORTOVNÍ KROUŽKY DDM ASTRA:

 skok vysoký 

je u našich žáků 

velmi oblíbený? 

Potvrzuje to i jejich 

účast na sportovním 

klání ve zlínské ZŠ 

Emila Zátopka.

Víte, že

MLADŠÍ DÍVKY MLADŠÍ CHLAPCI
1. E. Jemelková 135 cm 1. E. Pavlíček 155 cm
2. N. Koutská 130 cm 2. V. Řiháček 145 cm
3. V. Dotti 125 cm 3. O. Pluhař, L. Kučerka 140 cm

Na duben chystáme pro I. stupeň atraktivní 

a již tradiční DEN HER. Lektoři z DDM Astra 

představí žákům perfektní hry pro volný čas.
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Máme na co vzpomínat…

Vzhledem k velkému počtu účastníků jsme potřebovali 
kromě autobusu i doprovodné vozidlo, které nám vezlo 
zavazadla. Kolem jedenácté hodiny jsme dorazili do Horní 
Bečvy. Po obědě následovalo rozřazení do tří družstev a byl 
zahájen výcvik. 
Náročný celodenní program na sjezdovce završovaly každý 
večer soutěže, hry a došlo dokonce i na karaoke. 
Všichni se za tento týden naučili něco nového a zdokonalili 

RYCHLOST, OHEBNOST, VYTRVALOST, SÍLU, 

HBITOST, ROVNOVÁHU, SILOVOU VYTRVALOST a VÝBUŠNOST 

testují disciplíny unikátní celorepublikové soutěže Sazka Olympijský víceboj

je tu pro každého   

Lyžák?

V hodinách tělesné výchovy paní učitelky rozvíjejí všestran-
nost pohybu svých svěřenců a objevují jejich fyzické před-
poklady. Cílem není soutěž o nejlepší výkon, ale u každého 
žáka najít jeho přednosti. A tak může každý žák v nějaké 
disciplíně vyniknout a nebát se prohry. Na základě výsled-
ků pak pracovníci Sazka Olympijského víceboje vypracují 
analýzu sportovních předpokladů jednotlivých žáků a do-
poručí jim sporty, pro které mají přirozené vlohy. Všichni 

žáci, kteří se zapojí do této soutěže, získají na konci škol-
ního roku diplom se svými výsledky. Vedle atraktivnějšího 
programu hodin tělesné výchovy a analýzy pohybových 
předpokladů má naše škola také šanci vyhrát Olympijský 
trénink se známými sportovci.

Mgr. Hana Březinová, Mgr. Michaela Pokorná, 
Irena Bělíková, Mgr. Veronika Strojilová

Letošní lyžařský kurz proběhl 21. 1. – 25. 1. 2019 
v areálu Rališka v Horní Bečvě. 

SPORT

VELIKONOČNÍ TURNAJ V PING PONGU
Pro všechny hráče ping pongu byl připraven Velikonoční turnaj.

V pátek 29. 3. se uskutečnil boj o titul nejlepšího hráče školy ve dvouhře.

se v lyžování. Největší posun byl znát na třetím družstvu, 
které na konci týdne zvládlo jezdit na vleku i na lanovce 
a všichni jeho členové byli schopni sjet celou sjezdovku.
Celý týden jsme měli ideální sněhové podmínky, počasí 
nám přálo a všichni se vrátili domů unavení, ale zdraví 
a spokojení.
A co potěšilo doprovázející pedagogy nejvíce? Jak si druž-
stva mezi sebou pomáhala. Jen tak dále, milí lyžaři…
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aneb Jak to mají nadaní žáci

Zvídavost, která nikdy nekončí

Každý z nich je originál, mají jiné vzdě-
lávací potřeby, potřebují neustále 
podnětné informace, které je oboha-
tí a nenudí. Občas zaskočí i samotné 
učitele zajímavou (nelehkou) otázkou 
nebo myšlenkovým postupem a ne-
ustále by rádi diskutovali. Ovšem 
stejně velkou podporu potřebují ve 
svých sociálních dovednostech a také 
pomoc vyznat se ve svých emocích. 

Počet běžných základních škol v Čes-
ku, kde mají speciální třídy pro na-
dané děti, není velký. Naše škola se 
již nějaký ten rok řadí k těm, které 
umožňují těmto dětem vzdělávat se 
pospolu. A funguje to. Byť je to ná-
ročné pro pedagogickou přípravu. 
Ale zkušenosti, které z této práce ply-
nou, jsou k nezaplacení a jsme za ně 
rádi. Projekt tříd s rozšířenou výukou 

matematiky a anglického jazyka se 
pomalu dostává do zajetých kolejí. 
Jeho cílem je, aby děti využily svůj 
potenciál a obstály v běžném životě. 

Hodiny OBOHACENÍ 
jsou pro nás lákavé nejen prací na zajímavých projektech nebo nejrůznějšími 
pokusy, ale také spoluprací se staršími spolužáky. Navštívila nás např. naše ka-
marádka z V. A, která nám předvedla svého robota Čiperku, s nímž se zúčastnila 
soutěže ROBOGAMES v Praze. Pověděla nám, jaké funkce její robot má, jak ho 
programuje nebo jak samotná soutěž probíhala. Velmi nás to bavilo a třeba se 
mezi námi najde budoucí soutěžící.

Naše hodiny matematiky jsou plné činností, které nás vy-
táhnou nejen z lavic, ale často i ze třídy. Nejraději na ma-
tematické toulky vyrážíme autobusem a objíždíme třídní 
zastávky, kde nabíráme další cestující. Také se z nás stávají 
někdy architekti, kteří zakreslují plány staveb. 
Zajímavé jsou pro nás i schody, na kterých si ověřujeme 
naše výpočty. Jsme prostě jako ti neposedové, kteří vyská-
kali z příkladů.

MATEMATIKY se nebojíme, 
matematikou žijeme

Zde malá ukázka toho, jak to vypadá ve výuce:

Sezení v lavici, počítání sloupečků, striktní dodržování 
matematických postupů nebo memorování příkladů? 
Tak to není nic pro nás!
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V hodiná ch č eské ho jazyka zař azu-
jeme pravidelně  jednou tý dně  č te-
ná ř skou dí lnu, v níž rozvíjíme čtenář-
skou gramotnost dětí. Nejprve jsme 
museli doladit pravidla a teď si už  jen 
už í váme č tení .
Kaž dé  dí tě  má  svou knihu – prá vě  
teď  č teme knihu, kterou ná m nadě lil 
Jež í š ek (První  velký  př í pad). Nejdříve 
si v kruhu zadá me ú kol, který  bě hem 
č tení  budeme sledovat. Ná sleduje 
15 minut př íjemné ho č tení , kdekoliv 
ve tř í dě . Po č tení  ná s č eká  zají mavé  
poví dá ní  v kruhu, sdí lení  pocitů  nebo 
pracovní  list. 

VĚDECKÁ LABORATOŘ

ČTENÁŘSKÁ DÍLNA

projekt 
ZVÍDAVÝCH 

PŘEDŠKOLÁKŮ 
je téměř u konce? 

Víte, že

Naše tělocvična se v lednu proměnila 
ve vědeckou laboratoř. Žáci ze všech 
tříd ERIN si vyhledali nejrůznější po-
kusy, kterými odhalili vlastnosti látek, 
fungování těla, reakci různých látek 
a pochopili mnohé fyzikální principy. 
Rozvíjet dovednost prezentování 
vlastní práce, odborný jazyk i znalosti, 
to vše měla za úkol tato akce, kterou 
nám zpestřili i žáci ZŠ Hálkova Olo-
mouc. I oni dostali v předstihu stejné 
zadání jako naši žáci: připravit si zají-
mavé pokusy a demonstrace, kterými 

Dí lnu č tení 

si už í vá me!

Těšíme se na novou třídu s rozšířenou výukou anglického jazyka a matematiky, ve které spolupracujeme s jazykovou školou ENJOY ENGLISH. 

ukáží, jak fyzika, příroda, prostě svět 
kolem nás funguje. Za krátkou dobu 
všichni návštěvníci Dne s pokusy na-

čerpali mnoho netradičních informací 
a vznikla i nová přátelství. Naši vě-
deckou laboratoř navštívili a ocenili 
i mnozí hosté z řad veřejnosti.Provést takový pokus není až tak náročné, ale proč se tomu tak děje…To je to, „oč tu běží“…
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Chodí me ven nejen v hodiná ch před-
mětu člově k a jeho svě t, ale také  
v matematice nebo vý tvarné  vý chově  
i v dalších předmětech. 

Jednou tý dně  pracujeme v tzv. Centrech aktivit. To jsou koutky, které  umož ň ují  
hru i tvů rč í  prá ci jednotlivci nebo skupině  dětí. Uč í me se pracovat samostatně , 
pomá hat si nebo také  spolupracovat. U žáků se tím také podporuje dovednost 
plánovat a rozvrhnout si práci do daného časového úseku. Jednotlivá  centra 
spojuje jedno té ma, které  mů ž eme takto atraktivně probrat do hloubky.

K výuce využíváme tablety. Zapojení 
moderních technologií do výuky po-
máhá získat pozornost žáků. U žáků 
podporujeme individuální rozvoj – žák 
si může samostatně prohloubit své 
znalosti moderní a jemu dobře zná-
mou cestou.

Centra aktivit

Tablety

Uč ení  venku ná s baví 

Poděkování rodičům
Děkujeme všem rodičům, kteří fi nančně i jinými způsoby podporují naši školu. Také tím, že si pro různé akce, 
rozmanité příležitosti pronajmete tělocvičnu, jídelnu, učebnu, můžete škole pomoci.
Poděkování patří i sponzorům: 
Stavebniny Kamil Bobal, Napajedla; NOVÉ OKNO s. r. o., Lechotice; ANSA Knihy s.r.o., Zlín; MRB Sazovice spol. 
s r. o.; MG Press CZ, s.r.o., Havířov; Picado CZ, s.r.o., Nový Jičín; Bidfood Czech Republic s.r.o., Kralupy nad Vltavou; 
TAKT spol. s r.o., Zlín; LA Food s.r.o., Napajedla; První otrokovická stavební, a. s., Otrokovice; Teplárna Otrokovice 
a.s.; TESCOMA s.r.o., Zlín; CAR ARENA, spol. s r.o., Otrokovice.

Uč í me se pracovat 

samostatně , pomá hat si 

nebo také  spolupracovat.

Mgr. Veronika Strojilová
Mgr. Eva Sovjáková
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Jak taková výuka probíhá?

Sam si pro žáky připravil aktivity na rozšíření slovní zá-
soby nebo zopakování tématu, které právě probíráme. 
V první lekci žákům vyprávěl, odkud pochází, o různých 
zvyklostech, o škole v Ghaně a také o lékařské péči v zá-
padní Africe.
Sympatický rodilý mluvčí si získal žáky svou spontánnos-
tí a kamarádským přístupem. Určitě byl pro naši školu 
i žáky velkým přínosem, protože si zkusili angličtinu v pra-
xi a slyšeli pravý anglický přízvuk.
Angličtina je opravdu o dorozumívání… Žáci konečně sami 
vidí, že to, co se učí v hodinách angličtiny, je důležité, a že 

Pomalu se seznamují se školním prostředím z pohledu uči-
tele a absolvují zde své první hodiny za katedrou. Našim 
učitelkám tato spolupráce přináší kontakt s nejmoderněj-
ší pedagogikou a novou inspiraci. Žáci mají možnost zažít 
precizně a trochu jinak připravené hodiny – a to je pro ně 
moc dobrá zkušenost. 

Rodilý mluvčí na 11. ZŠ  

Měli jsme to štěstí, že k nám v rámci projektu MAP 
(Místní akční plán, řešitelem je náš zřizovatel, 
Statutární město Zlín – odbor školství) zavítal 
rodilý mluvčí anglického jazyka. 
Celkem sedm týdnů jsme se každé pondělí potkávali 
se sympatickým Samem z Ghany.

ZŠ Zlín, tř. Svobody 
FAKULTNÍ ŠKOLA

Už třetí rok se na naší škole připravují na 
učitelskou profesi studenti Fakulty humanitních 
studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, oboru 
Učitelství pro I. stupeň základních škol.

všechno využijí v běžné komunikaci. Musí se snažit, aby 
se s rodilým mluvčím domluvili a byli schopni reagovat 
i na jeho otázky. Důležité je odhodlání překonat ostych 
a  třeba i strach z chyb, které nás nejčastěji brzdí v rozvoji 
komunikačních dovedností v cizím jazyce. 
Bylo by skvělé, kdybychom vhodné příležitosti setkávat se 
s rodilými mluvčími nacházeli i v budoucnu. Určité plány 
se již rýsují…

Vladimíra Lagová

Přejeme všem studentům, aby pro ně praxe byla přínosem 
a především motivací pro kvalitní odbornou přípravu při 
studiu. Vysoká škola jim jistě za pár let otevře mnohé dve-
ře a praxe usnadní nástup do profesního světa. 

Mgr. Eliška Kořenková

třetí ročník – třída s rozšířenou výukou anglického jazyka a ma-tematiky se poprvé připravuje na certifi kované zkoušky z anglic-kého jazyka? Budeme jim držet pěsti na cestě k jejich první úrov-ni této mezinárodní zkoušky. 

Víte, že

V budoucnu hodláme zkoušky nabídnout i dalším žákům.
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Již druhým rokem studujeme na UTB obor Učitelství pro 
1. stupeň základní školy. V rámci pedagogické praxe máme 
na vaší škole možnost získat nové zkušenosti a také apli-
kovat své dosavadní znalosti. Pokud bychom si měly znovu 
vybrat školu, kam chceme chodit na praxi, nic bychom ne-
měnily. Již u vchodu do školy nás vždy s úsměvem zdraví 
milá paní recepční a na chodbách potkáváme pozitivně 
naladěné paní učitelky, pana učitele i ostatní pracovníky 
školy. 
Co se týká samotné praxe, která probíhá za zavřenými 
dveřmi třídy II. C, jsme velmi rády za možnost náslechu 
v hodinách paní učitelky Mgr. Evy Sovjákové, která je pro 
nás velkou inspirací – jak stylem, kterým vyučuje, tak i tím, 
že si ve třídě umí snadno sjednat pořádek. 
Vždy z vaší školy odcházíme s pozitivní vizí do budoucna 
a přáním, aby z nás také byly skvělé paní učitelky. 

Petra a Katka, 
studentky 2. ročníku Učitelství pro 1. stupeň ZŠ

V první řadě bychom chtěly poděkovat za možnost reali-
zovat praxi na této škole pod vedením zkušených a vstříc-
ných pedagogů. Snažíme se, aby práce nebyla přínosná 
jenom pro nás, studenty, ale také pro učitele a především 
pro žáky. Z praxí si odnášíme pocit uspokojení, množství 
nápadů a ponaučení do budoucna, za což jsme vděčné 
vstřícným učitelkám. Praxe v ZŠ v Malenovicích je jedna 
z nejlepších zkušeností, jakou nám studium na UTB po-
skytlo. 

studentky 3. ročníku 
Učitelství pro 1. stupeň ZŠ

Vaše škola působí velmi příjemným dojmem. Prostory 
školy vypadají hezky, uchvátily nás dobře vybavené třídy 
i chodby. Děti mají o přestávkách mnoho možností, jak se 
zabavit a rozvíjet. Také učitelé a zaměstnanci školy jsou 
milí, i když je potkáme jenom na chodbě, tak se usmívají. 
Všichni nám jsou velmi nápomocní, když se potřebujeme 
na něco zeptat nebo si nechat poradit, tak se nám vždy vě-
nují. Co se týká dosavadních zkušeností z náslechů, velmi 
pozitivně hodnotíme vstřícnost, přístup a výuku Mgr. Ve-
roniky Strojilové, která s námi ochotně sdílí postřehy 
a informace k výuce, poskytuje nám k nahlédnutí výukové 
materiály a pomůcky. Oceňujeme také individuální přístup 
k dětem, inovativní výuku a také, že je žáků ve třídě méně, 
než bývá v běžné škole zvykem.
Na závěr bychom chtěly říct, že praxe nás ve vaší škole 
velmi baví a vždy se na ně moc těšíme.

studentky 1. ročníku 
Učitelství pro 1. stupeň ZŠ

Připravili jsme pro vás několik krátkých postřehů praktikantek, 
které plní své praxe v několika třídách naší školy
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O morčátku a prasátku
D. Kozárek

Bylo jednou jedno divoké morčátko. To 
potkalo v lese prasátko. Veliké prase křik-
lo: „Uteč mi z cesty! Zašlápnu tě!“ Z křoví 
se ozvalo: „Neubližuj mi. I když jsem tak 
malé, můžu ti pomoct.“ Prasátko se smá-
lo, protože tomu nevěřilo. Ale nechalo ho 
jít. Na jaře se prasátku narodila selátka. 
Když se všichni procházeli po lese, zahléd-
li myslivce. Ti si jich také všimli. Začali je 
pronásledovat. Vtom se objevily davy divo-
kých morčátek. Pletly se jim pod nohama 
tak dlouho, až se prasátka stihla schovat. 

Ponaučení: 
I malí tvorové mohou pomoci těm větším. 

Husa a paví ocas
K. Navrátilová

Byla jednou jedna husa, která si ničeho 
nevážila. Každou chvíli chtěla něco nového, 
co ostatní mají a ona ne. Jednou si usmysle-
la, že chce paví ocas. Zašla za pávem, jestli jí 
nedá svůj modrozelený ocas. Jakmile k němu 
přijde, začne ho prosit a přemlouvat: „Milý 
páve, nemohl by sis se mnou vyměnit ocas?“ 
Páv chvíli přemýšlel, ale pak souhlasil. 
Jednou si kráčela husa s pavím ocasem 
v rákosí, když najednou se objevila liš-
ka. Husa utíkala, co jí síly stačily, ale 
dlouhý ocas se zasekl o rákosí a liška 
ji dohnala. Chytila husu za krk a od-
nesla ji do nory a tam ji zakousla. 

Ponaučení:
Máš si vážit toho, co máš, a nedělat 
ze sebe někoho jiného. 

Zrada
L. Zahradník

Jednoho dne šel kocour, pes a liška na 
procházku lesem. V tom na ně schválně 
vybafl  medvěd, aby zvířátka vyděsil. Zasmál 
se a odešel. Zvířátka si řekla, že je medvěd 
hloupý. Liška řekla: „Počkejte, musím si 
odskočit.“ Zaběhla za křoví a běžela za 
medvědem. Medvědovi řekla: „Medvěde, 
pes a kocour o tobě říkají, že jsi hloupý.“ 
Medvěd zařval a rozběhl se, aby vynadal 
zvířátkům. Když medvěd odešel, řekla zví-
řátka lišce: „Proč jsi nás zradila, liško? Už 
to nedělej.“ Liška slíbila, že už to neudělá. 
Za nějaký čas šla zvířátka lesem a medvěd 
na ně bafl  a zase se jim smál. Když ode-
šel, zvířátka si řekla, že je opravdu hloupý. 
Liška zvířátkům nic neřekla a běžela žalo-
vat medvědovi. Medvěd zvířátkům vynadal 
a řekl jim, že je příště sní. Když medvěd 
odešel, pes a kocour se vrhli na lišku. 

Ponaučení: 
Zradí jednou, zradí znova.

Druháci měli za úkol napsat vtipný příběh ze zada-
ných slov. Podmínkou bylo dodržet v každé větě 
dané pořadí slovních druhů – přídavné jméno, 
podstatné jméno, sloveso, přídavné jméno, pod-
statné jméno. Jak si s tím poradili? Posuďte sami:

J. Svobodová

Krásná princezna vyprávěla vtipný příběh. 
Starý král měl velkou starost. Krásnou 
princeznu miloval šeredný princ. Krásná 
princezna nenáviděla šeredného prince. 
Odporný chlapec měl nechutnou brada-
vici. Starý král pozval statečného draka. 
Chlupatá příšera dostala těžký úkol. Ob-
rovská nestvůra viděla šeredného prince. 
Velký drak políbil páchnoucího chlap-
ce. Šeredný princ objal dračí princeznu. 
Dračí princezna dostala zlatý prsten.

Z prací našich žáků
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Když se ále potkalo s chi chi chi
V. Velčovská

„Chi chi chi, prý máme napsat slohovku. To bude 
jednoduchý domácí úkol, chi chi chi.“
„Ále co když to bude naopak moc těžké?
Znáš vůbec téma?“
„Chi chi chi, někam jsem si ho zapsala,
nepamatuju si ho, chi chi chi.“
„Ále když sis ho zapsala, tak si to pamatovat
musíš, nemám pravdu?“
„Chi chi chi, nic nemusím, jen mít dobrý nápad, pak už to půjde samo, chi chi chi.“
„Ále já pořád nechápu, proč máš tak dobrou náladu. Co když tě nic nenapadne?“
„Chi chi chi, mám plnou hlavu skvělých nápadů, chi chi chi.“
„Ále co když žádný z nich není tak skvělý, jak si myslíš?“
„Chi chi chi, kdo by o mých nápadech pochyboval? Chi chi chi!“
„Ále o tvých nápadech pochybuje každý. Nebo spíš o tvém zdravém rozumu.“
„Chi chi chi, to, že se pořád směju, neznamená, že jsem blázen.
Jsem prostě optimista, víš ty, co to je? Chi chi chi!“
„Ále to ví přece každý. Jenže s tím tvým chi chi chi slohovku nenapíšeš.“
„Chi chi chi, jak to že ne? Podívej, už nám ta naše hádka zabrala celou stránku, chi chi chi.“
„Ále to svoje chi chi chi si už nechej pro sebe. Stejně se to paní učitelce líbit nebude.“
„Chi chi chi, to se ještě uvidí, chi chi chi!“
„Ále, ty musíš mít vždycky poslední slovo, co!?“

28. března byly některé třídy součástí projektu NOC S ANDERSENEM? Knížka, pyžamo, spaní ve škole – bylo to jedno velké dobrodružství. 

Víte, že

Nabídka TECHNICKÝCH zájmových kroužků
Od školního roku 2019/2020 
DDM ASTRA otevře technické 
kroužky, které budou v případě 
dostatečného zájmu z řad žáků 
probíhat bezplatně v naší škole. 
V současné době je na trhu práce 
velká poptávka po technicky 
vzdělaných a schopných lidech. 
Tyto kroužky jsou zajímavou 
možností, jak děti pro tech-
nické oblasti nadchnout. 

Přihlášky vám rádi 
poskytnou třídní učitelé. 

ÚTERÝ věk čas
letečtí modeláři začátečníci 8–13 15–17 h
letečtí modeláři pokročilí 12–18 17–19 h

PÁTEK věk čas
mladý technik 8–15 14–16.30 h

STŘEDA věk čas
mladý technik začátečníci 8–13 14–15.30 h
mladý technik pokročilí 8–12 15.30–17 h
elektrotechnici začátečníci 15–16 h
elektrotechnici pokročilí 16–17.30
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Během programu se nikdo nenudil, byl přichystán pestrý 
program. Malování na obličej, výroba papírového ledního 
medvěda, fotokoutek, tombola, občerstvení a samozřejmě 
spousta tance. 
Náš barevný karneval navštívili dva hosté, kteří zpestřili zá-
bavný den. Kroužek gymnastiky z DDM Astra nám ukázal, co 
už malé gymnastky zvládnou. Nejzábavnější aktivitou bezpo-
chyby byla návštěva žongléra. Předvedl vystoupení s rozto-
divnými hračkami (miniaturní jízdní kolo, žonglování s míčky, 
roztáčení talířů na tyčích…) a také všechny své pomůcky za-
půjčil dětem. Každý tak měl možnost vyzkoušet si, jaká je to 
zábava. 

Za zmínku samozřejmě stojí výstava zvířat vyrobených dětmi 
ve školní družině. Všechna zvířátka byla úžasná a nápaditá. 
Autoři byli patřičně oceněni. 
Paní kuchařky připravily výborné občerstvení, kterým se za-
vděčily nejen hladovým zvířátkům.
Za všechny zaměstnance školní družiny moc děkujeme ro-
dičům, kteří se jakkoliv zapojili do přípravy karnevalu. Ať to 
bylo cenou do tomboly, pomocí s úklidem či pochvalou, když 
se svými ratolestmi přišli. 
Že se karneval opravdu podařil, se můžete přesvědčit ve vi-
deu a na fotkách na stránkách školy. 

Eliška Garlíková, DiS.

ZOO ve škole! Nevěříte?
Medvěd, páv, kočka, tygr, papoušek, jednorožec či mořská víla
 byli k zahlédnutí na školním karnevalu. 

28. března proběhla na počest učitele národů J. A. Komenského tradiční 
výměna rolí. Žáci 7. ročníku se stali na chvíli učiteli svých mladších kamarádů 

na I. stupni. Je to náš osvědčený projekt „ŽÁK UČITELEM“ . 
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Zlínské kolo Přeboru škol
se hrálo na ZŠ v Malenovicích, tř. Svobody, 7. prosince 
2018. V kategorii I. stupeň ZŠ se zúčastnila čtyři družstva 
(16 dětí), v kategorii II. stupeň ZŠ a příslušné ročníky niž-
ších gymnázií pět družstev 
(20 dětí) a v kategorii střed-
ních škol se zúčastnila dvě 
družstva (10 chlapců a dívek). 
Hrálo se na 7 kol, tempo hry 
15 minut pro každého na par-
tii. Kategorii I. stupně s vel-
kým náskokem vyhrála naše 
škola před ZŠ Napajedla. 
Hráli jsme v sestavě: 
Viktor Šimek, Adam Samohýl, 
Daniel Mičutka a Jonáš Lhota.

Šachisté z 11. ZŠ VÍTĚZÍ! 

Držte nám pěsti!

Přebory škol v ČR probíhají 
každoročně ve třech kolech: 
Okresní kol Přeboru škol, 
Krajské kola Přeboru škol 
a Republikové kolo čtyřčlenných 
družstev Přeboru škol v šachu.

Soutěží se ve třech kategoriích: 
I. stupeň ZŠ, II. stupeň ZŠ + nižší stupeň 
osmiletých gymnázií a střední školy. 

REPUBLIKOVÉ KOLO 
Přeboru čtyřčlenných družstev 

Přeboru škol v šachu 
se uskuteční 18. a 19. června 2019

Družstvo tvoří hráči jedné školy, splňující věkový 
limit, hostování není možné, za družstvo ve starší 
kategorii mohou startovat i žáci nižšího stupně. 

Krajské kolo Přeboru škol ve Vsetíně 
se hrálo 6. února 2019 ve středisku volného času. Soutě-
žilo nejlepších čtyřiadvacet družstev z okresních přeborů, 
aby se utkala o šest volných míst na Mistrovství republiky 
škol. V prostorách vsetínského Alceda se představili u čer-
no-bílých polí celkem 103 šachisté. 
V kategorii I. stupně ZŠ se ze zlatých trofejí radovaly naše 
děti ze ZŠ Zlín-Malenovice, tř. Svobody. 
O postup se zasloužili: na 1. šachovnici Viktor Šimek, zís-
kal ze sedmi partií 6 bodů, 2. Adam Samohýl, vybojoval ze 
sedmi partií 5,5 bodu, 3. Daniel Mičutka, ze sedmi partií 
7 bodů (!) a na 4. šachovnici hrála Adéla Kratochvílová, 
která vybojovala ze sedmi partií tři body. Spolu s nimi vy-
razí na MČR ještě družstvo ze ZŠ Františka Horenského 
Boršice. 

Josef Tomek, vedoucí družstva
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Ve čtvrtek 7. března se 85 zájemců z řad našich žáků zúčastnilo testování 
intelektových schopností. Tuto aktivitu jsme realizovali ve spolupráci s Ing. 
Tomášem Blumensteinem z Mensy ČR. Výsledky již testovaní obdrželi indi-
viduálně poštou.
Po skončení testů následoval v hudebně školy tříhodinový seminář, kterého 
se zúčastnili naši pedagogové i pozvaní hosté z dalších škol ze Zlína a okolí.
Seminář Supporting Gifted Children for the Future (Podporujeme nadané 
děti pro budoucnost) byl velmi přínosný. Oceněn byl nejen jeho samotný 
obsah, ale i způsob prezentace tématu. 

PaedDr. Zdeňka Jančíková, Ph.D.

Naše země byla na špičce technického pokroku nejen za Ra-
kouska-Uherska a první republiky. I v pozdějším období naši 
vzdělaní a technicky nadaní odborníci dokázali v mnoha prů-
myslových odvětvích držet krok s moderní dobou. A dokážou to 
mnozí zajisté i dnes. Také proto, že si uvědomujeme, jak dnešní 
společnost potřebuje technicky připravené odborníky, jsme po-
zvali pana Ing. Jiřího Mařánka ze Zlína. Tento znalec fyziky, his-

Testování a seminář Mensy ČR

PARNÍ STROJ – síly zdroj
Přednáška pro žáky 6. ročníku 
přiblížila dětem krásu techniky 
a zejména prostřednictvím parního 
stroje ukázala, v čem je její kouzlo. 

torie i dalších vědních oborů předvedl dětem nádhernou dvou-
hodinovou prezentaci, kterou doprovodil zajímavým výkladem. 
Poskytl žákům širší pohled na zdroje energie v historii lidstva, 
vysvětlil princip spoutání energie větru, vody, pojednal o logice 
v používání zdrojů energie a o nejčastějších materiálech v ře-
meslech a praktickém životě během vývoje lidské společnosti. 
Žáci byli velmi pozorní. Měli několik věcných poznámek a do-
tazů. Velká část z nich projevovala zájem o tuto oblast, což je 
povzbudivé. Potvrdilo se, že téma od nás vyžaduje nadále pozor-
nost, je významné. Vzhledem k feminizaci ve školství a nedostat-
ku učitelů fyziky považujeme tyto příležitosti setkat se s praktiky 
a znalci této oblasti za potřebné a vítané. Děkuji srdečně paní 
Daně Ševčíkové, která nám tuto přednášku doporučila.

PaedDr. Zdeňka Jančíková, Ph.D.

V dubnu budou nainstalovány 
další dvě interaktivní tabule.

1. dubna 
se I. stupeň těší 

nejen na „apríla“, 
ale i na Scénické čtení 

v podání herců ze 
SLOVÁCKÉHO 

DIVADLA? 

Víte, že

Sdružení rodičů fi nančně podpořilo celou řadu 
soutěží. 
Díky této rodičovské podpoře můžeme žákům 
za jejich výkony připravit pěkné ceny. Děkujeme!

Z akcí 
Sdružení rodičů

Lampionový průvod

Bruslení rodičů s dětmi v PSG Areně
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Naštěstí v naší škole máme na výběr, a tak pravidelně v čase 
popoledním jsou družinová oddělení prázdná. Všichni jsou 
totiž venku. Je třeba vypustit páru, prodýchat se, umožnit 
dětem nestrukturovaný čas na svobodnou hru, nabídnout 
sportovní i herní pomůcky, objevovat blízkou přírodu, za-
hrát si venkovní hry nebo prostě jen tak být spolu. 
Na tyto aktivity je areál školy jako stvořený. Velké zelené 
prostranství, stromy a keře, které lákají ke stavění domeč-
ků a bunkrů, různá zákoutí pro skrýše třeba na poklad, 
a věřte, že čím zarostlejší, tím lákavější. Obzvláště oblíbené 
je tzv. kutiště, to je takový náš družinový název pro místo, 
kde jsou uskladněná různá prkýnka, posekané klády a kla-
cíky ze stromů, cihly a vše možné, z čeho se dá stavět, ku-
tit, vyrábět. Za zmínku stojí určitě i pískoviště nebo záhon-
ky na zahrabávání a vyhrabávání všeho možného, stromy, 
na které se dá vylézt (i když se u toho vychovatelům trochu 
tají dech) anebo upravená skalka se sedátky na holčičí dý-
chánek. Školní hřiště se občas promění ve stadion sportů 
a průlezky s fi tness prvky zase na tělocvičnu pod širým 
nebem. Křik a jásot dokazují, že jsme tady správně.
Ve družině fandíme pohybu, při slunci i za deště, při větru 
i na sněhu. Snažíme se dodržovat to, že alespoň hodinu 

Hurá ven
aneb Do zahrady za každého počasí
Nejčastější otázka dětí ve družině po příchodu z oběda je „Kam půjdeme dneska 
ven?“. Mít možnost vyběhnout ven na zahradu do zeleně nebo na velké školní 
hřiště mezi stromy je výhoda k nezaplacení. 
Zvláště v městských školách, kde je každý kousek trávníku vzácný. 

během školního roku 

se uskutečnila řada akcí 

pro předškoláky? 

Děti i s rodiči si mohly přijít 

prohlédnout školní prostředí 

a vyzkoušet si „nanečisto“, 

jak vypadají radosti i povinnosti 

dětí školou povinných.

Víte, že

denně jsme s dětmi venku, a těšíme se, že nyní na jaře čas 
prodloužíme. Ten prožitek, který si odnášíme vždy s sebou, 
za to stojí.
Koloběžky už netrpělivě vyhlíží své řidiče, míče se těší, jak 
budou padat do branky a švihadla se bez pomoci malých 
ruček sama nezatočí. Takže až si půjdete pro děti do dru-
žinky a nedozvoníte se do oddělení, víte, kde jsme…

Ing. Jana Kafková
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 1.  Už při nákupu aktovky či školního batohu je dobré 
myslet na to, aby byla co nejlehčí. Za kvalitní leh-
kou aktovku je sice nutno si většinou připlatit, ale 
je to určitě dobrá investice.

 2.  Opravdu děti potřebují třípatrové penály napěcho-
vané k prasknutí nespočtem pastelek a per? I zde je 
hned při výběru dobré ověřit váhu vybavení a pře-
devším upřednostnit funkčnost. Jednopatrový pe-
nál poslouží úplně stejně jako ten větší. 

 3.  Základním pravidlem je nenosit v aktovce zbyteč-
nosti. Učebnice, sešity a pomůcky sbalit do aktovky 
jen ty, které podle rozvrhu bude žák potřebovat. 
Hračky, elektronika a další ve škole nepotřebné věci 
jen přidávají nechtěné gramy. Čas od času tak není 
od věci rodičovská inspekce v aktovce. 

 4.  Ověřený trik na lehčí aktovku je i to, že dětem do 
lahve na pití připravíme jen trochu sirupu. Vodu si 
mohou načepovat až ve škole. 

 5.  Mírně ulevit zádům lze i správným uspořádáním 
věcí do aktovky – těžké věci patří do kapes co nej-

vyzrát na těžkou aktovku?
Sešity, učebnice, psací potřeby, svačinu… a mnohem více balí školáci každý den 

do aktovek. Bez pomůcek do výuky se žáci ve škole neobejdou. 
Je ale možné alespoň trochu snížit váhu aktovky. 

Přinášíme několik jednoduchých tipů:

blíže k zádům. Váha by měla být rovnoměrně 
rozložena do stran. 

 6. Žáci mají k dispozici šatní skříňku, kde si mohou 
nechávat věci, které nebudou doma potřebovat. 

  7. Když si dítě nese do školy kufřík do VV nebo 
oblečení do tělesné výchovy, je lepší nést jej 
v  ruce a nevěšet nic dalšího dítěti na aktovku. 

 8. Po vyučování by mělo mít dítě možnost dosta-
tečné pohybové aktivity, při níž vykompenzuje 
nejen nošení těžké aktovky, ale také sezení ve 
školní lavici. 

pro odlehčení aktovek 
jsme zakoupili 
školní atlasy, 

které si žáci na hodiny 
budou půjčovat?

Víte, že

V příštím období také 
v jednotlivých předmětech zvážíme 

preferenci několika tenčích 
sešitů místo jednoho silného.

JAK
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